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Protokół Nr XXV/2013 

 

 

z XXV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 18 kwietnia 2013 r. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14
00 

do 16
40

 W sesji 

udział wzięło 13 radnych, 6 pracowników urzędu gminy, 3 zaproszonych gości  

oraz 6 osób zainteresowanych obradami.  Nieobecność radnych Piotra Pawlikowskiego oraz 

Bogdana Pawłowskiego została usprawiedliwiona. 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

1)   Otwarcie obrad XXV sesji Rady Gminy.  

2)    Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3)    Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4)    Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy. 

2. Ocena zasobów pomocy społecznej w gminie Zławieś Wielka. 

3. Analiza struktury organizacyjnej i sprawozdanie z działalności Gminnego Zakładu      

 Komunalnego w Złejwsi Wielkiej za 2012 r. 

4. Informacja o zaawansowaniu prac związanych z wdrażaniem ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach. 

5. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2013 r., 

2) zmieniająca uchwalę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-

2020 

3) w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowych położonych w miejscowości 

Czarne Błoto, będących własnością Gminy Zławieś Wielka, 

4) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś 

Wielka dla miejscowości Zławieś Wielka, 

5) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś 

Wielka dla miejscowości Zławieś Mała, 

6) w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie gminy Zławieś Wielka, 

7) w sprawie dopłat dla odbiorców w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków 

realizowanych przez Gminny Zakład Komunalny w Złejwsi Wielkiej na terenie 

Gminy Zławieś Wielka, 

8) w sprawie zamiaru podziału samorządowej instytucji kultury pn. Gminny 

Ośrodek Kultury i Sportu w Złejwsi Małej, 

9) w sprawie odmowy zmiany uchwały nr XXI/137/2012 Rady Gminy Zławieś 

Wielka z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty.  

6. Informacja o pracach wójta między sesjami. 
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7. Wolne wnioski i zapytania. 

8. Zamknięcie obrad XXV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przywitała pracowników urzędu gminy, radnych, zaproszonych gości oraz wszystkie osoby 

zainteresowane obradami. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że liczba radnych jest 

wystarczająca do podejmowania prawomocnych uchwał. Poinformowała radnych, że 

dodatkową uchwałą, jaką wprowadza się do porządku obrad jest uchwała zmieniająca 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2011 – 2020, a pozostałe 

punkty pozostają bez zmian. Nikt z radnych nie zgłosił uwag do przedstawionego porządku 

obrad. Po przeprowadzonym głosowaniu porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Robert Borzęcki – radny 

Zgłosił wniosek o nieodczytywanie projektów uchwał. W wyniku przeprowadzonego 

głosowania wniosek radnego został przyjęty jednogłośnie.   

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała radnych, że projekt protokołu z XXIII sesji Rady Gminy znajdował się na 

stronie internetowej oraz w biurze rady i każdy mógł się z nim zapoznać, zapytała, więc kto  

z radnych ma uwagi do protokołu. Nikt z radych nie zgłosił uwag – protokół został przyjęty 

jednogłośnie.  

 

 

Ad. 2 Ocena zasobów pomocy społecznej w gminie Zławieś Wielka. 

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej. Informacja w załączeniu do protokołu. 

 

Po wysłuchaniu kierownika GOPS rozwinęła się dyskusja na temat aktywizacji bezrobotnych 

oraz zakładania Niebieskich Kart mieszkańcom nadużywającym przemocy. Udział w niej 

wzięli radny Henryk Lizak oraz radna Katarzyna Rezmer.  

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Odnosząc się do pytań ww. radnych odpowiedziała, że z takimi osobami bywa rożnie. Bardzo 

ciężko jest zaktywizować bezrobotnych zgłaszających się do GOPS-u. Niektóre osoby nie 

chcą brać udziału w programach dla bezrobotnych, ponieważ najprawdopodobniej mają inne 

źródło dochodu, pomimo tego, że figurują w rejestrze bezrobotnych.  Jeśli chodzi o 

Niebieskie Karty, odpowiedziała, że 10 osób z terenu gminy w ubiegłym roku było objętych 

takim nadzorem i w 2 przypadkach niebieskie karty zostały zamknięte. Dodała, że niestety nie 

wszystkie poszkodowane osoby składają wnioski o taki nadzór. Dodała, że nie można bez 

zgody osoby skierować jej na leczenie. Powiedziała, że GOPS współpracuje z kuratorami dla 

dzieci i dorosłych, aby lepiej nadzorować poszczególne przypadki.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 
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Zapytała, czy osoby z naszej gminy, które mają orzeczenie o niepełnosprawności otrzymują 

pomoc GOPS-u w postaci dofinansowania turnusów rehabilitacyjnych dla osoby, która ma 

orzeczenie oraz jej opiekuna. Jeżeli tak to ile takich osób skorzystało w 2012 r., a jeżeli nie to, 

dlaczego. Jakie są procedury ubiegania się o taką pomoc. 

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Zapytała, czy chodzi o osoby, które otrzymują świadczenie rehabilitacyjne, aby opiekować się 

osobą niepełnosprawną. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że chodzi jej o osoby, które mają takie świadczenie i mogą starać się 

dodatkowo o dofinansowanie turnusu rehabilitacyjnego.  

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Powiedziała, że w sprawach dofinansowania turnusu rehabilitacyjnego nie było zgłoszeń, a 

osobami, które pobierają świadczenie rehabilitacyjne zajmuje się referat świadczeń 

rodzinnych. Kierownik tego referatu Pani Marzena Kuzera na pewno posiada informacje za 

ubiegły rok i wie ile jest osób korzystających ze świadczenia rehabilitacyjnego z tytułu 

rezygnacji z pracy, aby zaopiekować się osobą niepełnosprawną. Z tego, co wie, przepisy 

zmieniają się i wiele osób sprawujących opiekę nad osobami niepełnosprawnymi straci 

możliwość korzystania z zasiłku.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, kto w takim razie zajmie się takimi osobami. 

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Pozostanie to w gestii rodziny, ale jeżeli ktoś zgłosi się do GOPS-u będzie można objąć osobę 

niepełnosprawną usługami opiekuńczymi. Dodała, że niestety na razie jest tylko jedna 

opiekunka na teren całej gminy. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy jest możliwość, aby osoba sprawująca opiekę nad osobą niepełnosprawną 

zwróciła się do GOPS-u o dofinansowanie turnusu rehabilitacyjnego lub inne dofinansowanie.  

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Odpowiedziała, że do tej pory nie było takich zgłoszeń. Dodała, że w ustawie nie ma 

typowego zapisu o dofinansowywaniu turnusów rehabilitacyjnych, a udzielenie takiej pomocy 

zależy od indywidualnego wniosku i sytuacji dochodowej danej rodziny czy osoby.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Stwierdziła, że warto byłoby pomyśleć, aby dofinansowywać takie osoby.  

 

W omawianym temacie nie było więcej pytań. 

 

Ad. 3 Analiza struktury organizacyjnej i sprawozdanie z działalności Gminnego 

Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej za 2012 r. 
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała radnych, że przed sesją każdy otrzymał sprawozdanie z GZK, które było 

bardzo szeroko dyskutowane na wspólnym posiedzeniu komisji. Dodała, że sprawozdanie 

zostanie zamieszczone na stronie internetowej urzędu gminy, aby wszyscy mogli się z nim 

zapoznać. Zaproponowała krótką wypowiedź w tym temacie kierownika GZK Pana Wiesława 

Kaznieckiego i poprosiła o późniejsze zadawanie pytań. 

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego 

Potwierdził, że na komisji bardzo szeroko dyskutowano ten temat i działalność GZK za 2012 

rok i powiedział, że jeżeli są pytania to chętnie udzieli na nie odpowiedzi. Stwierdził, że nie 

widzi sensu, aby po raz kolejny powtarzać to samo.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań do tematu.  

 

Ad. 4 Informacja o zaawansowaniu prac związanych z wdrażaniem ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach. 

 

Krzysztof Rak – asystent wójta 

Zadanie zostało podzielone na 3 zakresy. Pierwszy zakres organizacyjny, w którym zostało 

wykonanych szereg działań związanych z roznoszeniem oraz przyjmowaniem wypełnionych 

deklaracji jeszcze się nie zakończył.  Po artykule, który ukazał się w gazetce gminnej spłynęło 

więcej deklaracji i nadal wpływają do urzędu, co jest dobrym sygnałem. Niestety do 

pozostałych właścicieli nieruchomości, którzy nie złożyli deklaracji należy wysłać decyzje. 

Jest to dodatkowy kłopot dla urzędu gminy, dlatego planuje się opracować decyzje, aby z 

początkiem maja wysłać je do właścicieli nieruchomości, którzy nie dopełnili tego obowiązku 

w terminie. Kolejne zadanie to budowa PSZOK-u czyli punktu selektywnej zbiórki odpadów. 

Powstanie on na miejscu byłego wysypiska w Łążynie, w tej chwili trwają prace projektowe, 

tzn. zbierana jest dokumentacja oraz pozwolenia na otworzenie takiego punktu. Przewiduje 

się budowę PSZOK-u w czerwcu. Zadanie jest trudne, ponieważ trzeba uzyskać decyzje 

środowiskowe, które wydaje RDOŚ. Poinformował radnych, że został ogłoszony przetarg na 

odbiór odpadów, w wyniku, którego zostanie wyłoniona firma wywożąca odpady komunalne.  

Drugi zakres uchwałodawczy jak do tej pory został zrealizowany, chociaż można spodziewać 

się nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku, ale nie wiadomo czy w związku z 

tymi zmianami trzeba będzie dokonać zmian w naszym prawie miejscowym.  

Trzeci zakres informacyjno edukacyjny nadal trwa. Działania toczyły się, toczą się i będą się 

toczyć, ponieważ trzeba edukować mieszkańców, nas samych oraz zacząć od najmłodszych, 

czyli od dzieci. Odbyły się zebrania w sołectwach, w gazecie gminnej publikowany jest cykl 

artykułów, który będzie kontynuowany. Ulotki będą rozpowszechniane wśród mieszkańców, 

zostanie również wydrukowana broszura, w której zostaną zawarte wszystkie najważniejsze 

informacje dotyczące nowego systemu. Każdy będzie mógł się z nim zapoznać, jeżeli jeszcze 

tego nie zrobił. Dodatkowo dzięki dofinansowaniu z Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej będą przeprowadzone konkursy na festynach i nie tylko. Takimi 

działaniami będziemy próbowali zmienić pojęcie mieszkańców o ekologii, jak i całym 

systemie gospodarowania odpadami. Na spotkaniu z dyrektorami szkół z naszej gminy 

ustalono, że w szkołach prowadzone będą działania informacyjno edukacyjne dla dzieci, które 

będą trwały do końca tego roku szkolnego, również w formie konkursów. Po wyłonieniu 

podmiotu, który będzie świadczył usługi wywozu odpadów w ramach umowy z nim, 

odbędzie się kampania edukacyjno informacyjna na festynach, w szkołach oraz w sołectwach, 

jeżeli będą takie potrzeby.  
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Otworzyła dyskusję i zapytała, jaki procent właścicieli nieruchomości nie złożyło jeszcze 

deklaracji.  

 

Krzysztof Rak – asystent wójta 

Odpowiedział, że z około 3,5 tys. właścicieli, deklaracji nie złożyło ok. 500 osób. 

 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przypomniała, że już na poprzedniej sesji sugerowała żeby dla wszystkich szkół zakupić 

pojemniki do segregacji takie, jakie są w urzędzie gminy. Dodała, że jej zdaniem należy 

zacząć edukację od młodzieży. Zapytała, czy zakupiono takie pojemniki do szkół oraz 

poprosiła  

o więcej informacji na temat kampanii edukacyjnej na temat segregacji śmieci w szkołach. 

Uważa, że warto jest zachęcić młodzież do działania fundując gadżety itp. zapytała, czy 

działania w takim kierunku zostały już podjęte. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że pojemniki w takiej formie, jakie są w urzędzie gminy to dość duży wydatek, 

szuka się innych rozwiązań, jeśli chodzi o szkoły. Środki na te zadanie trzeba wyasygnować  

z budżetu gminy, ponieważ szkoły nie mają takich funduszy, dlatego nie jest to również łatwe 

dla urzędu. Nie wypracowano jeszcze konkretnych sposobów edukowania młodzieży, 

przedstawiono pewne propozycje dyrektorom szkół i czeka się na podjęcie inicjatywy z ich 

strony oraz na przedstawienie przez nich własnych propozycji.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos w tym temacie. Nikt z radnych nie 

zgłosił się.  

 

O godz. 14¹º ogłosiła 10-cio minutową przerwę. 

 

Ad. 5 Podjęcie uchwał. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła Panią skarbnik o omówienie pierwszego projektu uchwały. 

 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Dodała, że od komisji w uzasadnieniu do uchwały dodano tylko 2 zmiany i odczytała je.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do uchwały. Radni nie zadawali pytań. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XXV/170/2013 zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś 

Wielka na 2013 r. 
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła pracownika urzędu gminy o omówienie kolejnej uchwały. 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Wyjaśniła, dlaczego należało zmienić Wieloletnią Prognozę Finansową i dodała, że żadne 

wskaźniki nie uległy zmianie. Poinformowała, że wprowadza się tylko jedno nowe 

przedsięwzięcie pod nazwą „Rekultywacja składowiska odpadów w Łążynie.” 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy radni mają pytania do uchwały. Nikt z radnych nie zgłosił uwag.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 
Uchwała Nr XXV/171/2013 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2011-2020 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała radnych, że w dodatkowych materiałach radni otrzymali mapkę do kolejnej 

uchwały. Poprosiła kierownika referatu rolnictwa o kilka słów w tym temacie. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Wskazał położenie na mapie działek, których dotyczy omawiana uchwała. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Otworzyła dyskusję nad uchwałą. Nikt z radnych nie miał pytań do tematu.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XXV/172/2013 w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowych 

położonych w miejscowości Czarne Błoto, będących własnością Gminy Zławieś Wielka 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że kolejne uchwały w sprawie planów miejscowych były szeroko omawiane na 

wspólnym posiedzeniu komisji. Poprosiła pracownika urzędu o krótką wypowiedź. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Powiedział, że do uchwały zostały dołączone dokładne mapy pokazujące lokalizację  

terenów objętych uchwałą. Dodał, że wszystkie procedury zostały dopełnione i nie ma 

przeszkód, aby tę uchwałę podjąć.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy radni mają uwagi do projektu. Nikt z radnych nie zgłosił uwag do uchwały.  

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 
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uchwałę Nr XXV/173/2013 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Zławieś Wielka 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że kolejna uchwała jest bardzo podobna do poprzedniej i była bardzo szeroko 

omawiana na posiedzeniu roboczym. Pomimo tego poprosiła kierownika Kwiatkowskiego o 

krótkie omówienie projektu.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Powiedział, że kolejna uchwała dotyczy miejscowości Zławieś Mała i jest ona zgodna ze 

studium. Dodał, że wszystkie procedury zostały dopełnione. Na podstawie map opisał 

lokalizację działek objętych planem i powiedział, że nie ma żadnych przeszkód w podjęciu tej 

uchwały.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy ktoś z radych chce zabrać głos w tej sprawie. Nikt z radnych nie zgłosił uwag 

do uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę  Nr XXV/174/2013 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Zławieś Mała 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła kierownika Gminnego Zakładu Komunalnego o omówienie uchwały w sprawie 

zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie gminy Zławieś Wielka. 

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego 

Powiedział, że na wspólnym posiedzeniu komisji projekt uchwały był bardzo szeroko 

dyskutowany, ale ze względu na osoby zainteresowane obradami wyjaśni potrzebę podjęcia 

tej uchwały.  Ze względu na to, że w czerwcu br. mija 18 m-cy od zatwierdzenia taryf 

wystąpiono do wójta z wnioskiem o ustalenie nowych stawek. Powiedział, że stałą opłatą przy 

rachunku będzie opłata abonamentowa w wysokości 2,16 zł. Abonament jest niezbędny  

w całej kalkulacji związanej z wodą, ponieważ dzięki temu, że zostanie wprowadzony uzyska 

się dodatkowe środki m. in. na legalizację wodomierzy itp. Dodał, że na terenie gminy 

niektóre wodomierze mają ok. 15 lat i należy je wymienić. Omówił stawki, które zostały 

zaproponowane w uchwale.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Otworzyła dyskusję nad ww. uchwałą.  

Jarosław Karczewski – radny 

Powiedział, że na spotkaniu roboczym dość sceptycznie odnosił się do wprowadzenia 

abonamentu, ale po przemyśleniu tej sprawy oraz wyjaśnieniach kierownika uważa, że to 

rozwiązanie jest trafne z uwagi na to, że każdy użytkownik powinien płacić jeden abonament. 

Licznik do wody powinien być wymieniony i zalegalizowany bez względu na to, czy ktoś z 

wody korzysta więcej czy też mniej.   
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że radni mięli mieszane uczucia, co do wprowadzenia tego abonamentu, ale 

po przemyśleniu, jest to jak najbardziej uzasadnione. Wodomierze należy wymieniać,  

a wprowadzenie abonamentu ułatwi realizacje i finansowanie tego zadania. Dodała, że radni 

otrzymali kalkulację wody porównywaną z innymi gminami i okazuje się, że w powiecie 

nasza gmina ma najtańsza wodę. Oczywiście rada gminy mogłaby podnieść ceny wyżej, ale 

dbając o mieszkańców tego nie zrobi, bo nie o to chodzi, cena powinna być optymalna.  

Henryk Lizak – radny 

Zapytał, w jaki sposób pobierana będzie opłata abonamentowa.  

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego 

Odpowiedział, że inkasent będzie doliczał opłatę do rachunku, a informacja o opłacie 

abonamentowej zostanie przekazana wszystkim mieszkańcom.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała za wypowiedzi i odczytała tytuł uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 
uchwalę Nr XXV/175/2013 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia  

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Zławieś Wielka 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła kierownika Kazanieckiego o omówienie kolejnej uchwały.  

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego 

Poinformował obecnych, że w celu obniżenia opłat obciążających gospodarstwa domowe, 

wójt gminy zaproponował dopłaty do odprowadzania ścieków w wysokości 1,50 zł netto do 1 

m³ .  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy radni mają pytania do projektu. Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XXV/176/2013 w sprawie dopłat dla odbiorców w zakresie zbiorowego 

odprowadzania ścieków realizowanych przez Gminny Zakład Komunalny w Złejwsi 

Wielkiej na terenie Gminy Zławieś Wielka 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że projekt uchwały był szeroko dyskutowany na wspólnym posiedzeniu komisji 

i poinformowała radnych o zmianach, jakie nastąpiły w uchwale po omówieniu jej na 

spotkaniu roboczym. Zaproponowała, aby z uzasadnienia wykreślony został trzeci akapit 

dotyczący obszaru działania WDK-u.  

 

W wyniku tej propozycji rozwinęła się dyskusja, w której udział wzięli: Małgorzata Kutnik – 

przewodnicząca Rady Gminy, Krzysztof Koblański – radca prawny, Grażyna Krystosiak – 

sekretarz gminy oraz Andrzej Pyzik – radny.  
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Wniosek Pani Przewodniczącej został poddany pod głosowanie w wyniku, którego liczbą 8 

głosów za, 1 przeciw i 4 wstrzymującymi się został przyjęty. Z uzasadnienia został 

wykreślony akapit 3, określający obszar działania WDK-u.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, kto z radnych chciałby zabrać jeszcze głos w sprawie omawianej uchwały.  

Jarosław Karczewski – radny 

Powiedział, że mimo tego, że na spotkaniu roboczym był za tym, aby dokonać takiego 

podziału zmienił zdanie. Stwierdził, że nie widzi racjonalnego podejścia do tej sprawy, 

ponieważ pamięta, że jeszcze niedawno ośrodki kultury były łączone. Nie widzi sensu w 

dzieleniu tych instytucji, nie wie, jaki jest sensowny cel tego działania.  

Helena Przekwas – radna 

Mimo, tego, że na wspólnym posiedzeniu komisji wyraziła swoje zdanie na ten temat, jeszcze 

raz podkreśliła, że podział jest niepotrzebny i robi się go pod kogoś. Dodała, że na pewno 

będzie głosowała przeciwko. Zgłosiła wniosek o udzielenie głosu Pani Marii Karpińskiej – 

dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu. 

Jerzy Dudzic – radny 

Powiedział, że nie widzi sensowności wspólnego działania ośrodków, ponieważ sama 

odległość pomiędzy budynkami jest duża oraz dwa odmienne tereny działania nie pozwalają 

na wykonywanie wspólnych zadań.  Uważa, że rozdzielenie GOKiS-u i WDK-u przyniesie 

lepsze skutki dla lokalnej społeczności.   

Jarosław Karczewski – radny 

Stwierdził, że kulturę mamy jedną, więc nie rozumie, po co ją rozdzielać. 

Helena Przekwas – radna 

Powiedziała, że pytając Panią Słotkowską, która zajmuje się WDK-kiem w Górsku o budżet 

ośrodka otrzymała odpowiedź, że fundusze otrzymywane z GOKiS-u są wystarczające. 

Kolejny raz dodała, że nie widzi w tym wszystkim sensu.  

Andrzej Pyzik – radny 

Powiedział, że jeżeli radni zgodzą się na podział, zawsze można w późniejszym czasie 

połączyć działalność ośrodków, jeżeli będzie taka potrzeba.   

Jerzy Dudzic – radny 

Powiedział, że trzeba rozwiązać wszelkie problemy związane z tymi instytucjami w sposób 

racjonalny.  

Henryk Lizak – radny 

Zaproponował udzielenie głosu dyrektorowi ZS w Górsku Panu Andrzejowi Walczyńskiemu. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Wyraziła zgodę i udzieliła głos Panu Walczyńskiemu. 
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Andrzej Walczyński  – dyrektor ZS w Górsku 

Powiedział, że jeśli chodzi o teren boiska przy szkole w Górsku to chciałby, aby został on 

przekazany szkole. Wie, że w tamtym roku były propozycje, aby przekazać je w administrację 

GOKiS-owi. Jednak do dnia dzisiejszego nie ma odpowiedniego administratora, który 

nadzorowałby ten obiekt. Apeluje, aby sprawa ta została pomyślnie rozwiązana, gdyż do tej 

pory nie wiadomo, kto tak naprawdę powinien sprawować opiekę nad tym obiektem. 

Poprosił, aby te boisko nie było uwzględnione przy WDK-u czy  GOKiS-ie, ponieważ boisko  

posiada zaplecze w postaci szatni w szkole, a korzystanie z obiektu bez dostępu do szatni 

byłoby pewnym utrudnieniem. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podkreśliła, że sprawa ta jest bardzo bliska wszystkim radnym. W związku z tym, że 

największy nadzór nad tym boiskiem sprawowała dyrekcja ZS w Górsku najlepszym 

rozwiązaniem byłoby pozostawienie szkole opieki nad nim. Dodała, że na pewno będzie 

opracowany statut dotyczący tego obiektu i trzeba będzie dokładnie tę sprawę przemyśleć. Na 

dzień dzisiejszy jednak nie potrafimy rozwiązać tej sprawy. Stwierdziła, że najlepszymi 

administratorami boisk znajdujących się przy szkołach są dyrektorzy szkół. 

Jerzy Dudzic – radny 

Powiedział, że cieszy się, że ten obiekt znajduje się w miejscowości, w której mieszka, jednak 

prosi o pomoc pieniężną dla dyrekcji szkoły, przeznaczonej na utrzymanie boiska. Dodał, że 

stanowi ono atrakcję dla wszystkich mieszkańców. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapewniła, że w budżecie gminy na przyszły rok zostanie zarezerwowana kwota 

przeznaczona na utrzymanie boisk znajdujących się przy szkołach. 

Andrzej Pyzik – radny 

Powiedział, że jeśli w Złejwsi Wielkiej boiskiem zarządza dyrektor to, dlaczego w Górsku 

miało być inaczej. Stwierdził, że nie można faworyzować poszczególnych wsi, należy zadbać 

o to, aby w innych miejscowościach naszej gminy powstawały takie boiska, a my, jako rada 

powinniśmy starać się znajdować środki na utrzymanie tych obiektów. 

Robert Borzęcki – radny 

Złożył formalny wniosek o niedopuszczaniu Pani dyrektor GOKiS-u do głosu, gdyż jest 

strona w tej sprawie. Stwierdził, że takie tematy powinny zostać wyjaśnione na spotkaniu 

roboczym i obie panie, Pani Słotkowska i Karpińska mogły brać w nim udział. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że udzieliła wcześniej głosu dyrektorowi Walczyńskiemu i nie widzi powodu 

nieudzielania głosu pani Karpińskiej, jednak ze względu na niejasności zaproponowała 5 min 

przerwy. Po przerwie wznowiła XXV sesję Rady Gminy.  Powiedziała, że po konsultacjach  

z radcą prawnym udziela głosu Pani dyrektor Marii Karpińskiej.  

Maria Karpińska – dyrektor GOKiS-u 

Powiedziała, że z całym szacunkiem przyjmie decyzję Rady Gminy w sprawie podziału 

ośrodków. 
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała i odczytała projekt omawianej uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przy 10 głosach za oraz 3 przeciw 

podjęła uchwałę Nr XXV/177/2013 w sprawie zamiaru podziału samorządowej instytucji 

kultury pn. Gminny Ośrodek Kultury i Sportu w Złejwsi Małej 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przypomniała, że na wspólnym posiedzeniu komisji radni podjęli decyzję  

o odmowie zmiany uchwały nr XXI/137/2012 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 28 grudnia 

2012 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. Zapytała, czy radni mają pytania do projektu.  

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał czy ta sprawa była konsultowana z radcą prawnym. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że tak i odczytała całą treść uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XXV/178/2013 w sprawie odmowy zmiany uchwały nr XXI/137/2012 

Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki 

tej opłaty. 

Ad. 6 Informacja o pracach wójta między sesjami. 

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił ww. temat. Informacja w załączeniu do protokołu.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała i poprosiła o zadawanie pytań.  

Jarosław Karczewski – radny 

Zapytał wójta o spotkanie z dyrektorem Jagodzińskim.   

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że za wiele spraw związanych z naszymi drogami nie było, ale bardzo 

pozytywnie zaskoczyła go wypowiedź przedstawiciela urzędu marszałkowskiego, który 

oznajmił, że do roku 2015 nastąpi poprawa niektórych odcinków na trasie nr 80. Dodał, że 

cały czas gmina wysyła dokumenty do dyrekcji dróg w celu poprawy dróg w naszej gminie. 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy będą budowane drogi równoległe do drogi nr 80, aby ja odciążyć. 

Jan Surdyka – wójt 
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Odpowiedział, że cały czas pracuje się nad tym, aby odciążyć drogę nr 80, która jest drogą 

szybkiego ruchu. Planuje się nawet budowę 3, pasa drogowego w celu tego odciążenia, ale na 

razie są to tylko plany. 

Małgorzata Wiśniewska – radna 

Zapytała, czy są konkretne ustalenia w sprawie budowy Jarmarku w Przysieku. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że nasza gmina wspólnie z Urzędem Marszałkowskim ma budować ten 

Jarmark, ale póki, co nie wie, jak to będzie wyglądało. Na dzień dzisiejszy nasza gmina nie 

przygotowuje żadnych planów, czekamy na odzew z Urzędu Marszałkowskiego. Z tego, co 

wie udział gminy w finansowaniu tego zadania ma być bardzo mały. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że budowa takiego Jarmarku to bardzo dobry pomysł i dobrze byłoby, aby 

przedstawiciele naszej gminy zajęli się tym tematem. 

Ad. 7 Wolne wnioski i zapytania. 

Andrzej Pyzik – radny 

Zgłosił problem zakopywania rowów melioracyjnych w jego miejscowości. Dodał, że 

właściciele nieruchomości podwyższają swoje tereny, w wyniku, czego na drogach stoi woda, 

ponieważ nie ma gdzie odpływać. Poprosił o naprawę ulicy Sołeckiej oraz Baśniowej w 

Starym Toruniu. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła o naprawę drogi tzw. „mlecznej”, ponieważ stała się ona bardzo słabo przejezdna 

dla mieszkańców.  

Jerzy Dudzic – radny 

Zgłosił nieustający problem z oczyszczalnią, która znajduje się blisko osiedla w Górsku. 

Zaproponował spotkanie wójta z mieszkańcami, aby wspólnie wypracować wnioski jak 

pozbyć się tego problemu.  

Jan Surdyka – wójt 

Zgodził się na spotkanie z mieszkańcami Górska i razem z radnym ustalił termin zebrania.  

Ad. 8 Zamknięcie obrad XXV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Stwierdziła, że wszystkie tematy zostały wyczerpane i o godz. 16
40

 zamknęła obrady. 

 

Protokołowała:                                                                        Przewodnicząca Rady Gminy 

Sylwia Sypek                 Małgorzata Kutnik 


